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Σχηματισμός παθητικού μέλλοντα και αορίστου 
α) στα φωνηεντόληκτα όπως το λύ-ομαι, αφαιρούμε την κατάληξη –ομαι και βάζουμε 

στη θέση της την κατάληξη –θήσομαι= λυ-θήσομαι.  

Στον αόριστο προσθέτουμε μπροστά την αύξηση και  στο τέλος την κατάληξη –θην. 

Π.χ. ἐ-λύ-θην. 

Προσοχή! Ορισμένα ρήματα αυτής της κατηγορίας εμφανίζουν ένα απρόβλεπτο –σ- 

στους χρόνους αυτούς. 

Π.χ. κελεύ-ομαι, κελευσθήσομαι, ἐκελεύσθην. 
 

β) Τα χειλικόληκτα (χαρακτήρας π, β, φ) τρέπουν το χειλικό τους στο δασύ –φ-. 

Παραδείγματα: λείπ-ομαι, λειφ-θήσομαι, 

ἐ-λείφ-θην / ἀμείβ-ομαι, ἀμειφ-θήσομαι, ἠμείφ-θην  

/ ἀλείφομαι, ἀλειφ-θήσομαι, ἠλείφ-θην. 

Στην ίδια κατηγορία ανήκουν και τα ρήματα σε –πτω.  

Εδώ αγνοούμε τελείως το –τ- και τρέπουμε  κανονικά το –π- σε –φ-. Παράδειγμα: 

καλύπ-τομαι,  καλυφ-θήσομαι, ἐκαλύφ-θην. 

γ) Στα ουρανικόληκτα (χαρακτήρας κ, γ, χ) τρέπουμε το ουρανικό σε –χ-. 

Παραδείγματα: δέρκ-ομαι, δερχ-θήσομαι, 

ἐδέρχ-θην / ἄγ-ομαι, ἀχ-θήσομαι, ἤχ-θην / ψύχ-ομαι, ψυχ-θήσομαι, ἐψύχ-θην 

Εδώ ανήκουν και τα περισσότερα ρήματα σε –ττω ή –σσω,  τα οποία προήλθαν από 

αφομοίωση του ουρανικού χαρακτήρα με την πανάρχαια κατάληξη –jω 

(ταράχ-jω ‣ ταράττω ή ταράσσω). Σ’ αυτά αγνοούμε το διπλό σύμφωνο τελείως και 

προσθέτουμε το –χ-.  Παράδειγμα: φυλά-ττομαι (ή φυλά-σσομαι), φυλαχ-θήσομαι, 

ἐφυλάχ-θην. 

δ) Στα οδοντικόληκτα (χαρακτήρας τ, δ, θ, ζ)  

τρέπουμε το οδοντικό σε –σ-. Παράδειγμα: κλώθ-ομαι, κλωσ-θήσομαι, 

ἐκλώσ-θην / ψεύδ-ομαι, ψευσ-θήσομαι,  

ἐψεύσ-θην / ψηφίζ-ομαι, ψηφισ-θήσομαι, ἐψηφίσ-θην. 

ε) Τα συνηρημένα ρήματα σε –αω, -εω, -οω κάνουν ως εξής: 

τιμά-ομαι (τιμῶμαι), τιμη-θήσομαι, ἐτιμή-θην 

ποιέ-ομαι (ποιοῡμαι), ποιη-θήσομαι, ἐποιή-θην 

δηλό-ομαι (δηλοῡμαι), δηλώ-θήσομαι, ἐδηλώ-θην. 
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ΑΣΚΗΣΗ : Να συμπληρωθεί ο παρακάτω πίνακας : 

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ 
ἄγομαι   

ἀκούομαι   

βάλλομαι   

βούλομαι   

γίγνομαι   

γιγνώσκομαι   

ἐκπλήττομαι   

εὑρίσκομαι   

διδάσκομαι   

πείθομαι   

λαμβάνομαι   

λέγομαι   

κωλύομαι   

φονεύομαι   

παιδεύομαι   

πράττομαι   

διώκομαι   

ἀγγέλλομαι   

πορεύομαι   

κελεύομαι   

βλάπτομαι   
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πλήττομαι   

ἀκούομαι   

κόπτομαι   

γράφομαι   

διαλέγομαι   

αἰσχύνομαι   

ἀλλάττομαι   

ἀπαλλάττομαι   

στέλλομαι   

ἁρπάζομαι   

εὑρίσομαι   

φθείρομαι   

τρέφομαι   

κολάζομαι   

φαίνομαι   

θεραπεύομαι   

κυριεύομαι   

βουλεύομαι   

ἱδρύομαι   

ταράσσομαι   

κηρύττομαι   

νομίζομαι   

τοξεύομαι   
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